
Rada Gminy Ustronie Morskie 

Sesja 

Protokół nr 2 

II Sesja w dniu 23 maja 2024  

Obrady rozpoczęto 23 maja 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 14:39 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Basarab 

2. Przemysław Cap 

3. Urszula Czachorowska 

4. Jolanta Dąbrowska 

5. Krzysztof Grzywnowicz 

6. Karina Kochańska-Mazurkiewicz 

7. Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

8. Dariusz Myszkier 

9. Andrzej Pilarski 

10. Tomasz Stanisławczyk 

11. Andrzej Staszak 

12. Krzysztof Szydłowski 

13. Denis Tomala 

14. Roman Żołnierczuk 

1. Sprawy organizacyjne: 

 

a) otwarcie, 

 

b) stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył posiedzenie, powitał wszystkich zgromadzonych, poprosił 

o potwierdzenie obecności. 

 

2. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 07.05.2024 r. – dyskusja. 

 

Brak dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 07.05.2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, Tomasz 

Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

 



3. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy Ustronie Morskie oraz informacja 

o przeprowadzonych przetargach – dyskusja. 

 

Sprawozdanie oraz informację o przetargach przedstawił Wójt Gminy, Grzegorz Czachorowski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grzegorz Czachorowski 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Monika Łada 

 

Radna Urszula Kraska-Śmilgiewicz zaproponowała, aby podczas prac nad planem ogólnym umożliwić 

zainteresowanym zgłaszanie własnych spostrzeżeń i uwag. 

 

4. Głos mieszkańców. 

 

Głos mieszkańców zabrała mieszkanka Ustronie Morskiego, w sprawie zmiany regulaminu dot. 

wyprowadzania psów na plaże. Mieszkanka zasugerowała inne rozwiązania, sugerując, że obecny projekt 

uchwały obejmujący zmianę regulaminu wyznaczający dwa miejsca dla „psich plaż” będzie martwym 

przepisem, podając przykłady, że wiele jest przepisów nt. czystości plaż, które nie są przestrzegane, 

podkreślając, że oczywiście nie wszyscy śmiecą. Wyznaczenie skrajnych miejsc na plaży nie sprawdzi się 

w praktyce, zarówno przez odległość od centrum jak i brak możliwości parkowania. Mieszkanka 

zaproponowała rozwiązania w postaci wyznaczenia godzin przebywania zwierząt na plaży, tzn. 

wprowadzenia zakazu przebywania psów w godzinach 8-18 oraz drugie rozwiązanie dot. zakazu 

wprowadzania psów na kąpieliska strzeżone, który funkcjonuje w innych gminach. Poza takimi kąpieliskami 

właściciele psów mogliby z nich korzystać. Mieszkanka skierowała się do radnych o dobrą zmianę 

regulaminu i uwzględnienie głosu mieszkańców.  

 

5. Przedstawienie projektów uchwał: 

 

a) Druk nr 1 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2024 rok - dyskusja, 

podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały po autopoprawkach przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie 

Komisja Budżetu opiniowała projekt uchwały bez autopoprawek i wydała opinię pozytywną  

Brak dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 1 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2024 rok po autopoprawce. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



 

b) Druk nr 2 - w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie Morskie na lata 

2024 – 2036 - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały po autopoprawkach przedstawiła Elżbieta Macek, Skarbnik Gminy Ustronie Morskie 

Komisja Budżetu opiniowała projekt uchwały bez autopoprawek i wydała opinię pozytywną  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Macek 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Andrzej Basarab 

 

Dyskusja dotyczyła ewentualnego remontu ul. Granicznej, która została zniszczona przez ciężki sprzęt 

inwestorów, planów gminy do utrzymania tej drogi – odp. inwestycja dwuletnia w postaci dofinansowania 

z polskiego ładu dot. tej ulicy, są zabezpieczenia w środkach własnych, sprawdzenie porozumień odnośnie 

używania drogi podczas prowadzenia prac przez wykonawców; powrót do wyjaśnień w punkcie Wolne 

wnioski. 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 2 - w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie Morskie na lata 

2024 – 2036 - po autopoprawce.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

c) Druk nr 3 - w sprawie zmiany uchwały nr XXII/170/2020 Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 25 

czerwca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę na czas nieoznaczony 

oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy – dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Zagospodarowania 

Przestrzennego i Rolnictwa, Monika Łada.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Monika Łada 

- Tomasz Stanisławczyk 

 

Dyskusja dotyczyła przedstawionych zmian oraz przedstawienia rzutów graficznych w bardziej czytelnej 

formie; wyjaśnienie zmian w uchwale polegające na zwiększonej powierzchni lokalu o dodatkową 

powierzchnię korytarza, tym samym większe opłaty za czynsz. 



 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 3 - w sprawie zmiany uchwały nr XXII/170/2020 Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 25 czerwca 

2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy – dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, Karina Kochańska-

Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, Tomasz Stanisławczyk, 

Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Roman Żołnierczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Basarab, Denis Tomala 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

 

d) Druk nr 4 - w sprawie przyjęcia regulaminu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do 

Gminy Ustronie Morskie- dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Ewa Ostrowska. 

Komisja Komunalna wydała opinię pozytywną. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Ewa Ostrowska 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Jan Adamczyk 

- Przemysław Cap 

- Dariusz Myszkier 

- Grzegorz Czachorowski 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Grzegorz Czachorowski 

- Tomasz Stanisławczyk (Ad Vocem) 

- Krzysztof Szydłowski 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Jan Adamczyk 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Dariusz Myszkier 

- Krzysztof Szydłowski 

- Przemysław Cap 

- Grzegorz Czachorowski 

 

Dyskusja dotyczyła błędu piśmiennego w pkt. 4 regulaminu dot. nr uchwały;  

wątpliwości odnośnie ewentualnego uchylenia przez wojewodę aktualnego projektu uchwał, w którym 

wyznaczono strefy przebywania z psami na plaży, biorąc pod uwagę wyrok WSA stwierdzający nieważność 

punktu dot. zakazu wprowadzania zwierząt na plażę bez ograniczeń (oprócz psów asystujących oraz psów 

przewodników); zasadne jest wyznaczanie stref i kierowanie osób korzystających z plaży z psami w 

konkretne wyznaczone miejsca, aczkolwiek czy proponowany regulamin nie zostanie uchylony – odp. 

Radca prawny wytłumaczył, że Wojewoda nie miał zarzutów do tego typu zapisów oraz że istnieje konflikt 



dwóch wartości z jednej strony prawo do spokoju i czystości plaż dla użytkowników, którzy nie chcą 

zwierząt na plaży oraz z drugiej strony prawa właścicieli psów; projekt uchwały wywarza prawa dla 

wszystkich użytkowników, wyznaczenie stref pozwoli pogodzić problem zarówno jednych jak i drugich 

użytkowników; 

przychylności do propozycji mieszkanki, aby wprowadzić dodatkowo miejsca dla zwierząt w centrum plaży, 

nie tylko na skrajnych punktach plaży;  

brak zgody na traktowanie właścicieli czworonogów w taki sposób, aby kazać właścicielom udać się na 

plażę dwa kilometry dalej, skąd pojawił się problem, gdyż bardziej ludzie śmiecą niż zwierzęta, absurdem 

jest zezwolenia na pobyt psa w hotelach, w pensjonatach a nie zezwala się wejść właścicielom na plażę w 

każdym miejscu;  

plaża jest miejscem publicznym, gdzie każdy może przebywać ze zwierzętami czy bez – regulamin jedynie 

określa miejsca, gdzie prawnie można przebywać ze zwierzętami na plaży, nikt nie zabrania przebywania ze 

zwierzętami na plaży;  

przypomnienia o szerokiej dyskusji odnośnie projektu uchwały na komisji, który nie zakazuje wejścia na 

plażę z psem, jedynie wskazuje miejsce na swobodne korzystanie z plaży;  

certyfikatów czystości plaży, stosowania pojemników z woreczkami na plaży, aby pomóc w utrzymaniu 

czystości na plaży – odp. gmina posiada certyfikat przyjazna plaża, lecz gmina ubiega się o najwyższy 

certyfikat, jednak jakość wody na razie nie umożliwia nam zdobyci certyfikatu – regulamin nie koliduje 

z certyfikatem; propozycji, aby jeszcze raz przedyskutować projekt uchwały na odpowiedniej komisji;  

poparcia mieszkanki w kwestii wyznaczenia godzin korzystania z plaży dla właścicieli psów oraz dwóch 

wyznaczonych miejsc na plaży przy dostosowaniu plaży w pojemniki z workami; 

przypomnienia, iż obowiązuje aktualny regulamin jedynie unieważniony jest paragraf 7.  

 

Urszula Kraska-Śmilgiewicz zgłasza wniosek formalny dot. wycofania projektu uchwały Druk nr 4 

z porządku obrad. 

 

Dyskusja do wniosku: Dariusz Myszkier zwraca się do Komisji Komunalnej, aby wyjść naprzeciw dla 

właścicieli zwierząt przy ponownym rozpatrywaniu regulaminu.  

Krzysztof Szydłowski popiera wniosek Radnej, aby wziąć pod uwagę godziny wyprowadzenia psów. 

Przemysław Cap zwraca się z prośbą o przemyślenie wprowadzenia jeszcze jednego miejsca dla właścicieli 

psów przy centralnej plaży.  

Wójt proponuje znaleźć rozwiązanie dobre da wszystkich użytkowników plaży.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofania projektu uchwały Druk nr 4 z porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Staszak 

 

Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad i skierowany do ponownego rozpatrzenia na komisji 

komunalnej. 

 

Przewodniczący Rady, Krzysztof Grzywnowicz złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad 

o następujące punkty:  

punkt e) uzupełnienie składu Komisji Komunalnej, 

punkt f) uzupełnienie składu Komisji Skarg wniosków i petycji.  



  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty: punkt e) uzupełnienie składu Komisji 

Komunalnej, punkt f) uzupełnienie składu Komisji Skarg wniosków i petycji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

Porządek obrad został rozszerzony jednogłośnie. 

 

 

e) druk nr 5 - w sprawie uzupełnienia składu Komisji Komunalnej Rady Gminy Ustronie Morskie 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

druk nr 5 - w sprawie uzupełnienia składu Komisji Komunalnej Rady Gminy Ustronie Morskie – Radny 

Roman Żołnierczuk.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

f) druk nr 6 - w sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Ustronie 

Morskie 

 

Brak dyskusji 

 

 

Głosowano w sprawie: 

druk nr 6 - w sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Ustronie 

Morskie - Radny Roman Żołnierczuk.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Urszula Czachorowska, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, 

Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, 

Tomasz Stanisławczyk, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Radny Andrzej Basarab zgłasza wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty:  

g) W sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży dla Sołtysów 

Gminy Ustronie Morskie.  

O punkt h) W sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży dla 

Radnych Gminy Ustronie Morskie.  

 

Dyskusja do Wniosku: 

Radna Urszula Czachorowska wyraża głos przeciw, tzn. nie wyraża aprobaty na ten moment na 

wprowadzenie w/w punktów do porządku obrad, argumentując swoje zdanie tym, iż podjęcie uchwały nie 

jest moralne i etyczne, aby podwyższać wynagrodzenia na drugiej sesji, z powodu braku pracy na rzecz 

mieszkańców, motywacją w dalszej pracy jest możliwość podejmowania uchwał jak Radni dla polepszenia 

jakości życia mieszkańców, drugim argumentem jest forma wprowadzenia projektu uchwały tzn. brak 

wcześniejszej możliwości zapoznania się z projektami uchwał oraz brak wiedzy dot. uzasadnienia i skutków 

finansowych. 

Radny Denis Tomala wyraża głos za, argumentując wprowadzanie podwyżek wójta oraz dla wszystkich 

pracowników samorządowych, jedyne wynagrodzenie nie podnoszone w poprzedniej kadencji to 

wynagrodzenie radnych. 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty: g) W sprawie ustalenia wysokości i zasad 

przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży dla Sołtysów Gminy Ustronie Morskie. O punkt h) 

W sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotów kosztów podróży dla Radnych 

Gminy Ustronie Morskie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, Karina Kochańska-

Mazurkiewicz, Andrzej Pilarski, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman 

Żołnierczuk 

PRZECIW (1) 

Urszula Czachorowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dariusz Myszkier, Tomasz Stanisławczyk 

NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU (1) 

Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

 

Porządek obrad został rozszerzony większością głosów. 

 

 

g) Druk nr 7 - w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet i zwrotu kosztów podróży 

służbowej sołtysom. 

 

Projekt uchwały przedstawia Radny Rady Gminy Ustronie Morskie Denis Tomala.  



Projekt zawiera autopoprawkę dot. paragrafu 6 odnośnie stanowiska WSA i Wojewody, iż jest to akt prawa 

miejscowego i zmiana dotyczy wejścia uchwały w życie. 

Zmiany stawki diety sołtysów z poziomu 708 zł na 1073 zł netto. 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 7 - w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 

sołtysom.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, Karina Kochańska-

Mazurkiewicz, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Pilarski, Andrzej Staszak, 

Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

PRZECIW (1) 

Urszula Czachorowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Stanisławczyk 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

 

h) Druk nr 8 - w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży dla 

Radnych Rady Gminy. 

 

Projekt uchwały przedstawia Radny Rady Gminy Ustronie Morskie Denis Tomala.  

 

Projekt zawiera autopoprawki dot. usunięcia dwóch punktów 3 i 4 z paragrafu 4 ust. 2 – stanowiska WSA 

dot. okoliczności, w których nie potrąca się diety radnemu oraz paragraf 9 - iż jest to akt prawa miejscowego 

i zmiana dotyczy wejścia uchwały w życie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Denis Tomala 

- Urszula Czachorowska 

- Denis Tomala 

- Denis Tomala 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Grzegorz Czachorowski 

- Dariusz Myszkier 

- Andrzej Staszak (Ad Vocem) 

- Przemysław Cap 

- Urszula Czachorowska 

- Dariusz Myszkier 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Przemysław Cap 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

 



Dyskusja dotyczyła przedstawienia informacji czy zwiększenie było konsultowane z wójtem i czy autor 

projektu wie z jakiego działu będą przenoszone pieniądze na podniesienie wynagrodzenia radnych – odp. 

Radny Basarab przedstawiał projekt wójtowi, kwestie zmian w budżecie zostawiamy w gestii wójta i Pani 

Skarbnik, gdzie zwiększenia w budżecie są realizowane praktycznie co sesję; 

Wartości formalne projektu uchwały zostały sprawdzone, podpisy pod projektem są zgodnie z zapisami 

statutu; 

Przygotowywania uchwał przez radnych, wg Wójta powinno zostać w gestii organu, aczkolwiek 

rozwiązania na te wydatki zostaną przygotowane; 

Inicjatywa uchwałodawcza zgodnie ze statutem i ustawą o samorządzie gminnym leży również po stronie 

Rady oraz mieszkańców, maja takie prawo oraz radni mogą wnosić poprawki do uchwał i po to są, aby 

kontrolować projekty uchwal, bo historia pokazuje, iż akceptowalne były jedynie projekty organu, które 

wracały bez sugerowanych poprawek na sesje; 

Współpracy jako najważniejszy aspekt, ale przygotowanie projektów powinno być przez Urząd, gdyż taka 

jest praca urzędników; 

Pomysł podwyżek na drugiej sesji rady gminy z konkretnymi sprawami może być źle odebrany przez 

lokalne społeczeństwo, praca radnego to misja, a nie główny dochód, praca radnego jest dodatkowym 

przedsięwzięciem, w którym pokazujemy społeczeństwu, że jesteśmy dla nich, pokażmy najpierw, że nasza 

praca jest warta podwyżek, jedynym argumentem jest to, że nie było podwyżek od 2017 roku, może 

podwyżki w późniejszym terminie; 

Odnośnie podwyżek w wielu samorządach projekty uchwał z podwyżkami dla radnych były procedowane 

już na pierwszej sesji wraz z ustalaniem wynagrodzenia wójta; 

Możliwości przelania diety na inne cele, decyzje należy podjąć teraz, gdyż wśród mieszkańców będą zawszę 

zarówno przeciwnicy jak i zwolennicy podwyżek dla radnych; 

Przeanalizowania kwot, które po zmianach będą następujące: przewodniczący Rady w 100 % - dieta przed 

i po podwyżkach bez zmian: 2147 zł miesięcznego wynagrodzenia, aktualne dieta wiceprzewodniczących 

komisji wynosi 1288,38 zł a po podwyżce o 95% będzie wynosić 2039,93zł, dalej dieta Przewodniczących 

komisji wynosi 1181,01 zł a po podwyżce o 90% będzie wynosić 1932 zł, dalej dieta członków dwóch 

komisji wynosi 1073,65 zł a po podwyżce o 85% będzie wynosić 1825,20 zł, dalej dieta członka jednej 

komisji wynosi 858,92 zł a po podwyżce o 80% będzie wynosić 1717,84 zł i finalnie dieta radnego bez 

funkcji wynosi aktualnie 644,19 zł a po podwyżce o 75% będzie wynosić 1610 zł, podtrzymując zdanie 

wcześniej wypowiedziane podwyżki diet dla radnych są nie etyczne nie moralne apelując o nie 

podejmowanie uchwały; 

Przypomnienie, że to mieszkańcy wybrali radnych i dzięki nim Radni mogą być pracować w radzie; 

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek formalny dotyczący: zmiany w projekcie uchwały w § 2 punkt 

1 ust. 1 zamiast 75% wzrost o 50% oraz w §2 punkt 1 ust. 3 o treści "będącego członkiem dwóch i więcej 

komisji Rady Gminy w wysokości 85 % maksymalnego limitu ustalonego zgodnie z art. 25 ust. 7 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym”. 

 

Sprostowanie wypowiedzi, odnośnie nieliczenia się z głosami wyborców. 

 

Dyskusja nad wnioskiem – brak.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Formalny dotyczący zmian w projekcie uchwały w § 2 punkt 1 ust. 1 zamiast 75% wzrost o 50% 

oraz w §2 punkt 1 ust. 3 o treści "będącego członkiem dwóch i więcej komisji Rady Gminy w wysokości 85 

% maksymalnego limitu ustalonego zgodnie z art. 25 ust. 7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 



Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Jolanta Dąbrowska, Krzysztof Grzywnowicz, Karina Kochańska-

Mazurkiewicz, Andrzej Pilarski, Andrzej Staszak, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman 

Żołnierczuk 

PRZECIW (2) 

Urszula Czachorowska, Tomasz Stanisławczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Druk nr 8 - w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży dla 

Radnych Rady Gminy - po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Andrzej Basarab, Przemysław Cap, Krzysztof Grzywnowicz, Karina Kochańska-Mazurkiewicz, Andrzej 

Pilarski, Krzysztof Szydłowski, Denis Tomala, Roman Żołnierczuk 

PRZECIW (2) 

Urszula Czachorowska, Tomasz Stanisławczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jolanta Dąbrowska, Urszula Kraska-Śmilgiewicz, Dariusz Myszkier, Andrzej Staszak 

 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

 

6. Informacja z przygotowania miejscowości do sezonu letniego 2024 r. 

 

Informacje przedstawia Sławomir Konarski, Kierownik działu komunalnego w GOSiR. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Sławomir Konarski 

- Denis Tomala 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Dariusz Myszkier 

- Sławomir Konarski 

- Grzegorz Czachorowski 

- Karina Kochańska-Mazurkiewicz 

- Grzegorz Czachorowski 

- Przemysław Cap 

- Krzysztof Szydłowski 

- Dariusz Myszkier 

- Grzegorz Czachorowski 

- Denis Tomala 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Roman Żołnierczuk 

- Sławomir Konarski 

- Karina Kochańska-Mazurkiewicz 

- Sylwia Chyła 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Sylwia Chyła 

- Krzysztof Grzywnowicz 



- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Przemysław Cap 

- Sylwia Chyła 

- Dariusz Myszkier 

- Sylwia Chyła 

- Urszula Czachorowska 

- Sylwia Chyła 

- Grzegorz Czachorowski 

- Andrzej Pilarski 

- Andrzej Basarab 

- Sylwia Chyła 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz (Ad Vocem) 

- Grzegorz Czachorowski 

- Sylwia Chyła 

- Andrzej Basarab (Ad Vocem) 

- Karina Kochańska-Mazurkiewicz 

 

Dyskusja dotyczyła poparcia dot. pracownika, który pracował w Rusowie i Kukini, był porządek, przycięte 

krzewy, więc prośba aby przywrócono takiego pracownika skierowanego na te miejscowości; 

Podziękowań za szybkie działania i realizacje napraw;  

Utwardzeń terenu na zejściach na plażę oraz uporządkowania terenu i dbania o porządek przy gumowych 

matach, nawierzchnia mat, która jest niebezpieczna i należałoby wprowadzić zabezpieczenia 

antypoślizgowe; 

Zejścia na plaże są diagnozowane i są w złym stanie, aktualnie naprawiane są bieżące naprawy a w 

przyszłości inwestycje i zrobienie porządnych zejść; 

Stanu dróg odnośnie przygotowania do sezonu- przedłużenie ul Wrzosowej, która jest w krytycznym stanie, 

oraz ulica Górna od Polnej do Targowej – ul Górna poprawiona, również Wrzosowa; 

Natomiast ul. Rolna będzie naprawiana przez Starostwo w przyszłym tygodniu; 

Użytkowania toalet – otwarcia toalet i udostępnienia dla turystów; 

Naprawy dziur przy ulicy Granicznej i Wojska Polskiego – wjazd na Graniczna; 

Pomysł z pracownikiem na Rusowo i Kukinię z prośbą o rozszerzenie również w Kukince, aby pilnować 

infrastruktury drogowej; 

Stanu drogi – ul. Bursztynowej, przy opadach deszczu jest błoto a korzystają z niej osoby 

z niepełnosprawnościami; 

Skala problemów odnośnie stanu dróg w gminie jest ogromna, budżet na te zadania są, ale należy zwiększyć 

budżet, aby w przyszłym roku naprawiać drogi na zgłoszenie; 

Uzupełnienia piasku na placu zabaw w Rusowie oraz sprawdzenie sprzętu; 

Problem mat dotyczy też zejścia za amfiteatrem, mata przy deszczu jest śliska i zagraża bezpieczeństwu; 

Zgłoszenia naprawy drogi w Rusowie, nawiezienia tłucznia; 

Donic na ul. Wojska Polskiego, które miały zabezpieczyć pobocze, aby nie było możliwości parkowania 

wzdłuż ulicy, co utrudnia widoczność i bezpieczny przejazd. 

 

Informacje z przygotowania miejscowości do sezonu letniego 2024 r. w GOK przedstawiła Sylwia Chyła, 

p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Ustroniu Morskim.  

 

Dyskusja dotyczyła obecnej lokalizacji Centrum Obsługi Turystycznej, pomysł z przeniesieniem lokalizacji 

do amfiteatru nie jest dobrym pomysłem, dobra jest obecna lokalizacja, 

Imprezy biletowane również się będą odbywać, a banery służą, aby osoby stojące poza amfiteatrem nie 

mogły „podglądać” wydarzeń; 

Wywiezienia jednego ze starych projektorów do Warszawy – czy jest to konieczne, co Ustronie będzie 

miało z tabliczki? – odp. brak miejsca na trzymanie wielkiego sprzętu – prośba o pomysł, aby ustawić taki 

zabytek w Ustroniu; 

Sugestia, aby wspólnie ustalać kalendarz imprez, aby w jednym dniu nie było 3 imprez w różnych miejscach 

w okolicy i kwestia informowania o imprezach, nie wszyscy mieszkańcy korzystają z mediów 

społecznościowych – zwiększyć reklamy, na słupach itp.,  



Nowej strategii promocji – propozycja pomysłu z kampanii Radnego Przemysława Capa w postaci 

stworzenia aplikacji promującej Gminę i kalendarz wydarzeń, gdzie pieniążki są z dofinansowań na takie 

cele; 

Zakontraktowanych koncertów, upublicznionych gwiazd na plakatach, czy ich występy się odbędą oraz 

złożonych wniosków o doposażenie amfiteatru w niezbędny sprzęt techniczny, czy Gmina otrzymała środki 

w ramach dofinansowań ministerialnych – w odpowiedzi na pierwszą kwestię niestety nie odbędą się te 

koncerty, zostały anulowane – pytanie należy skierować do obecnego wtedy Dyrektora GOK-u, Pana 

Łukasza Molskiego, który był odpowiedzialny za organizację tych wydarzeń, druga kwestia dot. środków 

z dofinansowań również niestety gmina nie otrzymała tych środków; 

Informacji dot. obecnego stanu w GOK-u, aktualnie jest audyt przeprowadzany, opinia publiczna zostanie 

poinformowana o wynikach audytu; 

Muzyki na żywo przed domem kultury podczas wakacji; 

Wniosków, które nie przeszły odnośnie wyposażenia amfiteatru, wokaliści nie jeżdżą ze swoim 

oświetleniem jak i nagłośnieniem, odnośnie firm, które obsługują imprezy w amfiteatrze może się mijać 

z celem i warto zakupić własny sprzęt kupić i własne oświetlenie a wynajmować jedynie ludzi do obsługi; 

temat prądu wokół amfiteatru jak i sprzęt w amfiteatrze musi być na stanie gminy;  

Różni wykonawcy mają różne wymagania i aby sprzęt, który Gmina mogłaby nabyć mógł spełniać 

wymagania wykonawców; 

Specyfikacja przetargowa przy amfiteatrze była wadliwie wykonana, można było wcześniej to zaplanować; 

Dobrej współpracy z Panią Sylwią i zaproszenia wszystkich na spektakl dziecięcy w sobotę 01.06.2024 r., 

który odbędzie się w amfiteatrze. 

 

 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych za 

2023 r. 

 

Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Jolanta Waligóra. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jolanta Waligóra 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Jolanta Waligóra 

- Sylwia Pluta 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz (Ad Vocem) 

- Jolanta Waligóra 

- Grzegorz Czachorowski 

 

Dyskusja dotyczyła porównania potrzeb osób korzystających a wydatków, procentowego wykonania 

budżetu, podania ilości osób uzależnionych od narkotyków i alkoholu, które korzystają ze wsparcia, jakie są 

kryteria przyjmowania dzieci na świetlicę TPD? Program wyborczy wójta odnośnie organizacji półkolonii w 

Ustroniu Morskim? Czy budżet z Programu może być też na półkolonie przeznaczony? Dzieci, które 

korzystają ze świetlicy czy są rekomendacje z Gops-U, ze szkoły itp. – od instytucji, które mają wiedzę nt. 

rodzin potrzebujących, rodzin, które nie proszą same o pomoc, kolejne pytanie dotyczy ilości osób 

korzystających z pomocy psychologa w dniach dyżuru, czy mieszkańcy mają wiedzę, że mogą korzystać 

z takiej usługi?  

Świetlica przewidziana dla 20 osób, korzystają w pierwszej kolejności dzieci z traumami, skrzywdzone bo 

tak wskazuje ustawa, współpraca z Kierownikiem GOPS jest, na świetlicy przebywają nie tylko dzieci 

potrzebujące ale również z rodzin nie pokrzywdzonych dla zachowania równowagi wśród dzieci jak w 

szkole, rozsądku w wydawaniu pieniędzy ze środków z programu gminnego, psycholog przyjmuje i 

korzystają ludzie z różnymi problemami, zapotrzebowanie jest duże na terapeutów, osoby zainteresowane 

otrzymają pomoc, uruchomiono nawet dodatkowy ośrodek w Rusowie dla potrzebujących, można 

zwiększyć godziny przyjmowania psychologa;  

Rozmowa nie miała na celu dzielenie ludzi na biednych i bogatych tylko informacyjnie ilości osób 

uzależnionych korzystających z pomocy, poznania skali problemu i posiadania informacji nt. ilości osób w 

kwestii wydatków i przeznaczania budżetu; 



Brak listy osób potrzebujących, na bieżąco można przyjść i porozmawiać z psychologiem, co nie jest 

odnotowywane, gdyż jest to anonimowe; 

Zadawanych pytań z zupełnie inną intencją – pytania mają na celu zbadać, czy działania są wystarczające, 

czy nie ma kolejki, grupy osób, która by mogła skorzystać jeszcze z pomocy; 

Dostosowano godziny pracy dla potrzebujących, można zwiększyć jak tylko ludzie będą zainteresowani, 

jedno potrzebują pomocy raz, inni korzystają cyklicznie; 

Półkolonie są tematem, który zostanie zorganizowany i należy się nim zająć, wszelkie pomysły i diagnozy 

można przedyskutować na komisji publicznej. 

 

 

8. Informacja z realizacji „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 2023 rok. 

 

Informację przedstawiła Anna Leśnia, Inspektor ds. organizacji pozarządowych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Leśna 

- Przemysław Cap 

- Anna Leśna 

- Urszula Czachorowska 

- Anna Leśna 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Przemysław Cap 

- Anna Leśna 

 

Dyskusja dotyczyła daty zwiększania kwot oraz informacji kto rozpatruje wnioski do 10 tyś. zł; gminny 

program reguluje kwoty w danym roku budżetowym, nad czy ostatecznie decyduje rada, w zależności od 

złożonych wniosków; 

Programów i sprawozdań z poprzednich lat i wyciągnięcia wniosków w postaci stworzenia programów 

wieloletnich, ustawodawca daje możliwość wprowadzenia programów wieloletnie, czy urząd skorzystał z 

innych programów niż gminne – odp. nie skorzystał. 

Poparcia głosu z pomysłem programów wieloletnich, podmioty się nie zmieniają a ułatwi to funkcjonowanie 

organizacjom, kluby same szukają środków i piszą wnioski, skorzystania z pomocy fachowej w celu 

pozyskiwania środków spoza Urzędu Gminy; 

 

 

9. Informacja o wynikach ekonomiczno-finansowych za 2023 rok gminnych spółek prawa handlowego: 

Gminna Energia. 

 

Informacje przedstawił Piotr Byczkowiak, Gminna Energia. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Byczkowiak 

- Grzegorz Czachorowski 

- Piotr Byczkowiak 

- Denis Tomala 

- Piotr Byczkowiak 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Piotr Byczkowiak 

- Denis Tomala 

- Krzysztof Szydłowski 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Szydłowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Piotr Byczkowiak 



- Denis Tomala 

- Piotr Byczkowiak 

- Piotr Byczkowiak 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Piotr Byczkowiak 

- Krzysztof Grzywnowicz 

 

Dyskusja dotyczyła wdrożenia planu naprawczego dot. spółki, spółdzielni oraz stanowiska pracy w urzędzie 

gminy, wypracowano wspólne stanowisko; 

Pierwszych faktur skorygowanych z wyprodukowanej energii – odp. jeszcze nie ma faktur; 

Rozesłanie radnym rachunku/faktury dla radnych, czy będą nadwyżki; 

Gmina jako prekursor rozliczania się z energą z własnej energii; 

Kompensatora, który jeszcze nie dojechał, najpierw należy sprawdzić wszystko przez ekspertów potem 

zostanie zainstalowany; 

Informacji dot. lokalizacji biura spółdzielni, odnośnie ponoszenia kosztów; 

Informacji dot. Spółki, która działa na innych prawach, jak będzie wyglądało funkcjonowanie całości? – 

spółka pracuje na zasadzie kodeksu spółek handlowych, sp. z o.o., Spółka Gminna Energia, jest jednym z 3 

członków spółdzielni;  

Omówienie całości kosztów spółki w tym amortyzacja,  

Ewentualnych spotkań z radnymi, aby wyjaśnić zagadnienia energetyczne. 

 

 

10. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym – dyskusja. 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Szydłowski 

- Grzegorz Czachorowski 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

 

Dyskusja dotyczyła tematu ośrodka zdrowia, rozwiązania konfliktu, przedyskutowania propozycji 

pełnomocników, szukania innych rozwiązań; 

 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Grzegorz Czachorowski 

- Denis Tomala (Ad Vocem) 

- Przemysław Cap (Ad Vocem) 

- Karina Kochańska-Mazurkiewicz (Ad Vocem) 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Grzegorz Czachorowski 

- Denis Tomala (Ad Vocem) 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Urszula Kraska-Śmilgiewicz 

- Tomasz Stanisławczyk 

- Jakub Łuksza 



- Andrzej Pilarski 

- Grzegorz Czachorowski 

- Przemysław Cap 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Przemysław Cap 

- Grzegorz Czachorowski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

 

Dyskusja dotyczyła odłowienia dzików, problem z dzikami właściwie w każdym miejscu w Ustroniu 

Morskim, prośba o szybką interwencję ze względów przede wszystkim bezpieczeństwa; temat nie tylko w 

naszej Gminie, sprawa zostanie zgłoszona; 

Problem narastał również przez mieszkańców, którzy dokarmiali dziki, a populacja dzików zwiększa się z 

roku na rok przy odpowiednich, warunkach. 

Brak już możliwości odstraszania dzików, trzeba podjąć radykalne środki, nie patrząc kto dokarmiał, 

przeznaczenia środków w budżecie na problem, uzyskania decyzji z kwotą i znalezienia wykonawcy,  

Konieczne radykalne rozwiązanie, konieczne konkretne decyzje; 

Podpisywania umów z inwestorem, czy umowy zawierają punkt zobowiązujący inwestorów do naprawy 

drogi po inwestycji; 

Poboczy zastawionych donicami na ul. Wojska Polskiego, brak parkingów powoduje zapchanie ulicy 

Wojska Polskiego, zła widoczność; 

Remontu dworca kolejowego, wraz z toaletami dla turystów – pismo do PKP; 

Ogólnodostępnych toalet, przy przystanku Marysin, przy amfiteatrze;  

Donice jako doraźne rozwiązanie, aczkolwiek należy wymusić na starostwie naprawę tej drogi (ul. Wojska 

Polskiego);  

Połączenie budowy drogi łączącej dwa samorządy (ul. Marynarki Wojennej, aż do rzeczki do terenu 

Będzina) 

 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący oraz wójt odczytali zaproszenie na jubileusz strażackiej Orkiestry Dętej MORKA 

31.05.2024 R.  

 

 

13. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Ustronie Morskie 

Krzysztof Grzywnowicz 

 
Przygotował(a): Agnieszka Smołucha 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


